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Fraværende:  

Michael Hecky, Jan Wilhelmsen, Reidum Wik Kaad, Sabine Thiesen, 
Dieter Jessen, Mette Karstensen, Hanne Marie Hammer Hansen. 
 
Finn Møller Petersen 

1 
 
 
 

 Konstituering af udvalget Der blev afholdt konstituering af udvalget, og valgt ny formand samt 
næstformand. 
Fremadrettet er Sabine Thiesen vores nye formand i LUU, og Reidun 
Wik Kaad, er vores nye næstformand. 
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Bemærkninger til referat fra 
sidste afholdte møde 
D.12/02-18. 
 
 
Nye punkter. 

Først præsentations runde for nyt medlem, Hanne Marie Hammer 
Hansen.  
Dieter spørger ind til hvordan det går med Jan A.’s sygdom og om han 
stadig er sygemeldt. Han informeres om at Jan er tilbage, men nu på PD. 
Jan er tilbage til sommerferien. 
Dieter har en bemærkning til det sidste referat, som drejer sig om punkt 
3. vedr.   (Dieter blev præsenteret for 3-månedrs regel i forhold til at 
tage sin svendeprøve) Denne tekst kan misforstås.  
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Meddelelser fra 
formanden/udvalget 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Meddelelser fra udvalgets 
medlemmer ”Bordet rundt” 
Fortsat… 
 
 
 
 
 
 

Dieter:  
Informerer om sit exit ved teknisk design’s LUU.  
 
Reidun: 
Informerer om at hun har forespurgt efter tilladelse til at kunne tage en 
teknisk design elev i praktik/uddannelsesaftale. Men har desværre fået et 
nej til dette, da de pt. ikke har økonomi til dette. 
 
Jan w. informerer Reidun om de krav, der nu stilles til de offentlige 
arbejdspladser som er et resultat af den 3 parts aftale, der tidligere er 
indgået. Han er ikke sikker, men mener at det kan ende med at de skal 
tage en elev på hendes arbejdsplads. 
 
(Udvalget informerer) yderligere Reidun om de forskellige muligheder 
der er for at have en elev, samt at det også er muligt at have en teknisk 
designer elev i en kortere periode gratis. 
 
For at hjælpe i en eventuel elevopstart, sender Sabine Thiesen fra 
Danfoss deres drejebog (plan for forløb ved uddannelsesaftale) til   
Reidun. Derved håber vi at det måske kan bane vejen lidt for at 
arbejdspladsen måske alligevel vil genoverveje en elevstilling.  
 
Mette Karstensen 
Informerer LUU om at de ved Aabenraa kommune kommer til at mangle 
en ny elev, idet Mette snart er færdig med sin uddannelse. 
Senest til jan. 2019. 
Mette Karstensen som er elevrepræsentant for TD informere videre, om 
at de er glade for vores nye kollega Kim, men at de i klassen er meget 
enige om at de altså mangler endnu en byggelærer. 
Ofte sidder der et hold/elev som ikke kan få hjælp.   
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Meddelelser fra udvalgets 
medlemmer ”Bordet rundt” 
Fortsat… 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sabine Thiesen 
Informerer udvalget om at de har problemer med den nye opbygning af 
praktikperioder ved dem, og at det er svært at kunne lave en ordentlig 
turnus blandt eleverne ved dem.  
Michael Hecky informerer Hanne Juhl om dette, og vil gennemgå 
Danfoss’ elevers praktikperioder for at se hvordan vi i fremtiden kan 
undgå disse problemstillinger ved Danfoss. 
 
 
Michael Hecky  
Indledningsvis:  
Elev antal total.= 20 stk. Som det ser ud lige nu: 
 Fordelt på hold: 

H1 0 elever 
H2                 0 elever 
H3 4 elever   
Grundforløb 8 elever  
SKP elever    8 elever 
Kursister 0_______ 
I alt pt.  20 elever 

Elev situation ved opstart i august 2018 
Der er tilmeldt i alt 8 elever på GF2. Med opstart den 16/08-2018  
er forventes at der i alt vil være omkring 10 i Skolepraktik til opstart i 
august. 

 

Der er igen H1 hold i dette forår. 
Vi får 5 elever på H1 og 5 elever på H2 i alt 10 elever på vores HF-
forløb, til august. Der starter yderligere to H3 hold på 6 elever sidst i 
oktober eller start af november. Så vil der være 6 hold samt 
skolepraktikelever elever. I alt ca. 34 elever.  

  
 

Udfarende praktikpladssøgning. 
Michael køre en del ud på virksomhedsbesøg, for på den måde at skabe 
jobs’ / lærepladser. Michael informerer virksomhederne om de 
muligheder vi kan tilbyde dem. Der rører en del på sig der ude, og vi 
bliver ofte kontaktet af virksomheder som går med overvejelser om at 
tage en elev i uddannelsesaftale. 
Dette prøver Michael så godt som muligt at følge op på ved siden af 
dagligdagen. 

 
 

Jan A. på PD. 
Jan Andreasen er startet på sit første modul af hans PD, som denne gang 
er et fuldtids modul. Dette bevirker at Jan ikke er på skolen indtil sidst i 
juni. Jans næste modul er i efteråret 2018, men heldigvis for Kim og jeg, 
er det kun være et deltids modul, det vil sige at han også er på skolen 
samtidig, og kan bidrage i undervisningsarbejdet m.m.  
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Der er i alt 6 moduler i et fuld PD med en modulvarighed af ca. 6-7 uger 
da gangen. 
Vi ønsker Jan held og lykke.   

 
Kim Posch Bruns på PD. 
Det er ikke helt fastlagt endnu, men skolens planlægger vil prøve at få 
vores nye kollega Kim Posch Bruns på PD til august 2018. Dette gøres 
for at der bliver en skabt en vekselvirkning mellem Jan’s og Kim’s PD. 
Så de ikke skal være på PD på samme tid.  

 

Vi vil meget gerne have et fast undervisningslokale. 
Siden vi flyttede uddannelsen fra Haderslev til Aabenraa, har vi ikke haft 
et undervisningslokale. 
Dette har medført til stor frustration blandt både lærer og elever. Da vi jo 
altid har 2 hold pr. forløb, om det så er et H1, H2, eller H3, så er der 
altid både en byggelinje og en produktionslinje. 
Eleverne på hoved forløbet sidder i samme lokale og derved bliver de 
elever som den igangværende undervisning ikke henvender sig til, ofte 
meget forstyrret, og det indebærer store koncentrationsproblemer.  
Derfor har vi nu bedt Jan Wilhelmsen om at hjælp til, at vi kan få et 
undervisningslokale og derved få mere kvalitet ud af undervisningen. 

 
Tanken er at vi, i dette lokale, skiftevis vil tage holdene ind til 
undervisning i ca. 45 min. ad gangen, hvorefter de går tilbage til deres 
egen plads for at arbejde med deres eventulle udleverede opgave, og et 
nyt hold så kan komme i undervisning.  Dette skal så fortsætte dagen 
igennem. 
Jan Wilhelmsen har lovet at han vil se, hvad der kan gøres for at hjælpe 
os. 

 
Farvel til Dieter :-(  
Efter mange års medlemskab i vores lokale uddannelses udvalg for 
teknisk designer uddannelsen, har Dieter Jessen vores formand for 
udvalget, besluttet sig for at stoppe.  
Michael Hecky takker Dieter mange gange for det gode og givtige 
samarbejde, og fortæller at han vil blive savnet i LUU.  

 
Jan Wilhelmsen. 
Informerer om at TD er gået lidt tilbage i elev antal. Samt at der er 
generel tilbagegang ved elever på EUC Syd. På hele skolen er der på 
GF2 holdene en tilbagegang på ca. 10%. 
Grunden til dette er at der på mange uddannelser er kommet kvoter på 
og det medfører at en elev skal have en uddannelsesaftale inden de kan 
starte på deres uddannelse.  
Der har tidligere været op i mod 600 elever på skolen, hvorimod der nu 
kun er ca. 400 elever. De eneste steder hvor skolen virkelig ser en 
fremgang er på uddannelserne inden for Struktør og elektriker 
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uddannelserne, her er der en meget positiv udvikling at se. Skolen mener 
at elevstigningen på disse uddannelser er på ca. 70%. men for de mange 
andre uddannelser som vi udbyder går det desværre ikke så godt. 
 
Jan W. fortæller yderligere at de lidt dårlige elevtal desværre også har 
virkning på tallet af ansatte på skolen. Antallet af medarbejder er gået fra 
550 til 360 medarbejder. Det er bla. blevet en del besværligere for de 
unge mennesker at tage en uddannelse i dag, da der er kommet flere nye 
tiltag, bla. kravet om mindste karakteren på 02 i dansk og matematik. 
Frafaldet på GF 1 er faldende og dette er meget positivt og frafaldet på 
GF 2 er stillestående, altså det samme, som tidligere. 
Jan W. fortæller yderligere at skolen har haft 2 tilsyn, som bevirkede at 
der er nu skal laves LUP. (lokal undervisnings planer) for alle 
uddannelser. 
 
Jan W. informerer videre at han mener at det er godt for TD’s elever at 
Michael er begyndt at tage på virksomheds besøg, da dette er fremmende 
for uddannelsesaftaler til teknisk design. ”Det er tydeligt mere effektivt 
at få lærerne ud til virksomhederne”. Evt. må der ses på om der er 
mulighed for at vi kan få en timelærer til TD, så Michael Hecky kan 
komme mere ud til virksomhederne. 
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Status på 
bekendtgørelser/reformer 
 
 

Jan Wilhelmsen har taget sine punkter med i sit bidrag til punkt 3. 
 
Han informere om eventuelle yderligere tiltag ved næste møde. 
 

5 Skolepraktik 
 

Finn Møller Petersen er fraværende til mødet.  
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LOP, AUB og AMU 
konsulenter 
 
 
 
 
 

Michael Hecky informerer om at der nu starter en elev fra 
produktionsskolen i et 14 dages praktikforløb ved TD for at se om det 
noget for ham. På den måde kan han se om han skal starte ved os til 
August. 
Evt. skal Michael Hecky eller en af produktionslærerne besøge   
produktionsskolen, for at informere om uddannelsen. 
 

7 
 
 
 
 

Nyt fra faglig udvalg og UVM 
 
 
 
 

Michael Hecky informerer om udfordringer med en elev (Sndor) på GF2 
og som ikke kan indstilles til grundforløbsprøven, da han ikke kan klare 
skolens engelsk eksamen. 
Der er i denne sag taget kontakt til det faglige udvalg samt deres 
juridiske afdeling. 
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Handlingsplan for øget 
gennemførelse 
 

Jan Wilhelmsen har taget sine punkter med i sit bidrag til punkt 3. 
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Udvikling/revision af 
uddannelserne, LUP 
 

Jan Wilhelmsen har taget sine punkter med i sit bidrag til punkt 3. 
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10 Ansvar for censor til 
svendeprøve på H3 
fremadrettet. 
 
Fra fronter til I-learn 
 
 
Høring i forbindelse med 
samskrivning af fag samt 
ændring af valgfri specialefag 
til obligatoriske fag (fra det 
faglige udvalg) 
 

Michael Hecky informerer om de nye tiltag vedr. censorbestilling fra det 
faglige udvalg, hvor det nu er det faglige udvalg der står for censor 
bestillingen. m.m. 
 
Michael Hecky informerer ligeledes om lukning af fronter samt opstart i 
I-lean.  
 
Der bliver vedhæftet mail fra det faglige udvalg til dette referat, som 
beskriver den Høring i forbindelse med samskrivning af fag samt 
ændring af valgfri specialefag til obligatoriske fag (fra det faglige 
udvalg).   
 
 

11 Tid og sted for næste møde 
 

Onsdag d. 26. september 2018 kl. 09.00 EUC Syd Aabenraa  
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Eventuelt 
 

Der skal tjekkes om vores referater ligger på vores hjemmeside, da 
Dieter ikke mener at dette er tilfældet.  
 
Til næste mødeindkaldelse skal der i punkt 10 igen være  fronter til I-
learn med. 


